
     
 

Full Professor - Ethology 

The Laboratory of Experimental and Comparative Ethology (LEEC) – EA 4443, 
University of Paris 13, is inviting applications for the position of a Professor in Ethology 
(69 PR 0949), with tenure status and salary commensurate with qualifications and 
experience. 

The successful candidate will succeed Professor Dominique Fresneau, who has recently 
announced his retirement. Applicants should have a strong track record of international 
excellence and external grant funding. The successful candidate will be expected to 
develop an innovative research program in ethology and must demonstrate the ability to 
successfully mentor young researchers. 
 
The research activities at the Laboratory of Experimental and Comparative Ethology 
cover various aspects of social behaviour using mechanistic, functional and evolutionary 
approaches. The position also remains open to other topics as long as they are located 
within the field of ethology.  
 
The position includes teaching at the bachelor (psychophysiology) and master level 
(Master in Ethology). The latter is nationally recognized for its significant role in the 
formation in basic and applied ethology. 

Application is electronic via a national portal (Galaxie; deadline for application: 01. April 
2014). Interested candidates should contact us as soon as possible for further 
information on the position and on electronic application procedure. 
In addition to the obligatory application via Galaxie, please send curriculum vitae and list 
of publications to: Heiko.Rodel@leec.univ-paris13.fr 

 

Contact: 

Prof. Heiko G. Rödel; Director of the LEEC 
Heiko.Rodel@leec.univ-paris13.fr  

Prof. Patrizia d’Ettorre; Head of the teaching department of psychophysiology 
Patrizia.dEttorre@leec.univ-paris13.fr 

Prof. Dominique Fresneau 
Dominique.Fresneau@leec.univ-paris13.fr 

Laboratoire d’Ethologie Expérimentale et Comparée EA 4443, Université Paris 13, 
Sorbonne Paris Cité; 99 avenue J.B. Clément, F-93430 Villetaneuse, France.  
Phone:  + 33 (0)14940 3259; Fax: + 33 (0)14940 3975 
http://leec.univ-paris13.fr/ 

 
The University of Paris 13 is an Equal Opportunity Employer. 
http://www.univ-paris13.fr/ 



     
 

Professeur d’Université - Ethologie 

Le Laboratoire d’Ethologie Expérimentale et Comparée(LEEC) – EA 4443, Université 
Paris 13, invite les personnes intéressées et possédant les qualifications et l'expérience 
requises, à candidater sur un poste de Professeur des universités en éthologie (69 PR 
0949). 

Ce recrutement est destiné au remplacement du Pr. Dominique Fresneau qui fait valoir 
ses droits à la retraite. Le laboratoire recherche un candidat ayant un dossier scientifique 
d’un excellent niveau. La personne recrutée devra développer un programme de 
recherche innovant en éthologie et avoir démontré ses capacités à encadrer de jeunes 
chercheurs. 

 

Le laboratoire développe des thématiques de recherches portant sur divers aspects du 
comportement social avec des approches aussi bien mécanistiques, fonctionnelles 
qu’évolutives. Il reste cependant ouvert à toute candidature dès lors que les thématiques 
abordées restent dans le champ de l’éthologie. 

 

Le poste à pourvoir comporte un service d'enseignement destiné aux étudiants de 
licence de psychologie (enseignements de psychophysiologie) et aux étudiants de nos 
masters d'éthologie. Ces derniers sont reconnus par les évaluations nationales pour leur 
rôle essentiel dans la formation des éthologistes dans les spécialités recherche et 
professionnelle. 

Le dépôt des candidatures se fait électroniquement via le portail national Galaxie (date 
limite de dépôt des candidatures: 1 avril 2014). Les candidats sont invités à nous 
contacter rapidement pour obtenir de plus amples informations sur le poste à pourvoir et 
sur la procédure de recrutement. Lors de cette prise de contact, merci de nous faire 
également parvenir un curriculum vitae et une liste de publications à l'adresse suivante : 
Heiko.Rodel@leec.univ-paris13.fr 

 

Contact: 

Pr. Heiko G. Rödel; Directeur du LEEC 
Heiko.Rodel@leec.univ-paris13.fr  

Pr. Patrizia d’Ettorre; Responsable du département de psychophysiologie 
Patrizia.dEttorre@leec.univ-paris13.fr 

Pr. Dominique Fresneau 
Dominique.Fresneau@leec.univ-paris13.fr 

Laboratoire d’Ethologie Expérimentale et Comparée EA 4443, Université Paris 13, 
Sorbonne Paris Cité; 99 avenue J.B. Clément, F-93430 Villetaneuse, France.  
Tel. :  + 33 (0)14940 3259; Fax: + 33 (0)14940 3975 
http://leec.univ-paris13.fr/ 

http://www.univ-paris13.fr/ 


